
Protokół Nr III/06 
 

z obrad III sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 28 grudnia 2006 roku 
 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych na podstawie listy stwierdził obecność 14 radnych. Nieobecny 
usprawiedliwiony radny Leszek Franciszek Radulski. 
 
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. FranciszekGawina  
6. Stanisław Gomoliński 
7. Tadeusz Krasowski 
8. Andrzej Kunicki 
9. GraŜyna Płonowska 
10. Marek Jankowski 
11. Jan Szmurło 
12. Antoni Szpakowski 
13. Ryszard Wietoszko  
14. Feliks Aleksander Wróblewski 
 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 
1. Ks. Prałat Janusz Łoniewski Dziekan Brański  
2. Zdzisława Maksymiuk  Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku  
3. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 
4. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 
5. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 
6. Jolanta Januszewska  p.o. Kierownika GOPS 
7. Renata Falkowska  Kier. Ref. Or 
8. Andrzej Uszakiewicz  Radca prawny 

oraz sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Obrady III sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 
 
Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Wietoszko o godz.900 dokonał otwarcia obrad 
III sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 
Upowszechniania Kultury w Kalnicy  oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum. 
Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. 
Poinformował, iŜ z uwagi na ograniczoną czasem obecność ks. prałata Janusza 
Łoniewskiego – Dziekana Brańskiego na początku sesji, nastąpi podzielenie się opłatkiem a 
później dalsza część obrad. Po odśpiewaniu kolędy „Wśród nocnej ciszy...” Sekretarz 
Gminy odczytał fragment Pisma Świętego o narodzeniu Pana Jezusa. Następnie ks. Prałat  
podziękował za zaproszenie na sesję i opłatek. Wyraził wdzięczność za współpracę władz 
Gminy z parafią. Za pomoc w utrzymaniu porządku na cmentarzu parafialnym. śyczył by 
wszystkie plany się spełniły a gmina była coraz piękniejsza,  aby była dumą i chlubą dla 
mieszkańców. 
Wójt Gminy złoŜył wszystkim zebranym i ich rodzinom Ŝyczenia radosnego przeŜywania 
okresu Świąt BoŜego Narodzenia, by były one przepełnione radością, miłością i rodzinnym 
ciepłem a dobry Bóg błogosławił w Nowym Roku. Do Ŝyczeń przyłączył się równieŜ  
 



Przewodniczący Rady. Wójt odczytał Ŝyczenia świąteczne od J.E ks. Biskupa  Antoniego 
Dydycza skierowane do władz i pracowników urzędu oraz mieszkańców gminy. Następnie 
podzielono się opłatkiem.  
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe radni w ustawowym terminie otrzymali materiały 
na sesję, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek  
do porządku. Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie za pkt. 4g),  pkt. 4h) podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/52/03 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 
października 2003 r. w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bielsku 
Podlaskim.W uzasadnieniu poinformował, Ŝe po terminie dostarczenia materiałów radnym, 
wpłynął wniosek z Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim o odwołanie z funkcji ławnika 
Ryszarda Wietoszko i Feliksa Aleksandra Wróblewskiego w związku z wyborem na 
radnych do Rady Gminy Brańsk.  
Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 
wniesionym wnioskiem. Rada Gminy w głosowaniu jawnym głosami 14-za, 0- 
przeciwnych, 0 – wstrzymujących przyjęła zmianę do porządku obrad. Przewodniczący 
Rady  odczytał porządek obrad łącznie z przyjętą zmianą w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 
a) budŜetu gminy na 2007 rok. 
b) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2007 rok. 
c) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu na 2007 rok. 
d) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok. 
e) przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2007. 
f) zmian w Statucie Gminnego Zakładu Komunalnego Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy 
g) zmian w budŜecie gminy na 2006 rok. 
h) zmiany Uchwały Nr VIII/52/03 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2003 r. w 

sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
7. Sprawy róŜne. 

                  8.   Zamknięcie obrad. 
Ad. 3 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności 
między sesjami, radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do 
protokołu/. 
Ad. 4a) Przewodniczący Rady poinformował, iŜ projekty uchwał będące przedmiotem 
obrad dzisiejszej sesji były analizowane przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa i Transportu, a projekt budŜetu równieŜ przez Komisję Rewizyjną. We 
wszystkich przypadkach zostały one zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Rady odczytał wspólną Opinię Nr 1/01/06 Komisji Rewizyjnej i Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie  projektu budŜetu 
gminy i zamierzeń gospodarczych na 2007 rok oraz Opinię Nr 2//01/06 Komisji RGOBiT w 
sprawie projektów uchwał na III Sesję Rady Gminy. 
Wójt Gminy wyraził zadowolenie, iŜ projekt budŜetu na 2007 rok został przedłoŜony w 
starym roku, jest to budŜet ambitny, dobrze opracowany, oparty na wieloletnich planach i 
załoŜeniach  a jego realizacja w duŜej mierze będzie zaleŜała od pozyskanych środków z 
zewnątrz, z funduszy unijnych. Zwrócił uwagę na fakt, iŜ tak jak budŜety  lat ubiegłych 
będzie on ulegał zmianom, gdyŜ rzeczywistość jest róŜna być moŜe niektóre zadania 
zostaną przesunięte w czasie wykonania a niektóre jeszcze zostaną wprowadzone. 
Następnie wójt gminy przedstawił informację objaśniającą do budŜetu gminy na 2007 rok  



 
poszczególnymi działami, rozdziałami i konkretnymi zadaniami do wykonania. Poprosił 
radnych o zadawanie pytań w trakcie omawiania projektu budŜetu. Przedstawiając część 
opisową do projektu budŜetu wójt zwrócił uwagę na duŜą ilość planowanych zadań 
inwestycyjnych, przy tak niskim dochodzie na jednego mieszkańca w gminie. 
Poinformował, Ŝe Gmina Brańsk jest w ostatniej "100" gmin z najniŜszym dochodem na 1 
mieszkańca, a Miasto Brańsk w pierwszej "100" gmin najbogatszych. Z uwagi na ten fakt 
kilkakrotnie wójt musiał prostować nieprawdziwe informacje na temat, Ŝe "Gmina Brańsk 
jest bogata". Omawiając inwestycję budowy zbiorowej oczyszczalni ścieków dla kilku 
miejscowości powiedział, Ŝe mieszkańcy objęci jej budową będą musieli podpisać 
zobowiązania i wziąć zbiorową odpowiedzialność za jakość zrzucanych ścieków do tej 
oczyszczalni. Wójt równieŜ zwrócił uwagę radnych na zadanie "renowacja dwóch 
zbiorników wodnych w Olszewku i Glinniku". Poinformował, Ŝe renowacja zbiornika w 
Olszewku została wykonana w tym roku, i trwają  przymiarki do wykonania prac w 
Glinniku. Następnym etapem porządkowania terenu w gminie będzie wykonanie dwóch 
oczek wodnych na terenie byłej Ŝwirowni w Świrydach. Wykonanie powyŜszych zadań 
będzie zaleŜało od  ilości pozyskanych środków z funduszy unijnych. Wójt poinformował 
takŜe o planowanej rozbudowie urzędy gminy i o tym, Ŝe Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej mieści się w siedzibie Banku Spółdzielczego w Brańsku. W tym miejscu 
podziękował Pani Prezes Banku za udostępnienie pomieszczeń za niewielką odpłatnością.   
Po zakończeniu omawiania budŜetu,  Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Gminy o 
odczytanie projektu uchwały w sprawie budŜetu gminy na 2007 rok i pozytywnej opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu budŜetu gminy na 2007 rok. / 
przedstawione opinie w załączeniu do protokołu/.  Wobec braku pytań Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -
0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr III/17/06 w sprawie uchwalenia budŜetu 
gminy na rok 2007. /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 4b) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2007 rok. Wobec braku pytań i wniosków Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr III/18/06 w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2007 rok.  /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 4c) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2007 rok. Wobec 
braku pytań i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 
III/19/06 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa i Transportu na 2007 rok. /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 4d)  Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok.  Wobec braku pytań 
i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 
głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr III/20/06 w 
sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 rok. /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad 4e) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego na rok 2007.  Wobec braku pytań i wniosków 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 14 -
za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr III/21/06 w sprawie przyjęcia 
Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2007. /uchwała w załączeniu do 
protokołu/. 
Ad. 4f) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnego 



Zakładu Komunalnego Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy. W uzasadnieniu 
poinformował, Ŝe planuje się ponowne przeniesienie dowoŜenia dzieci do szkół do 
Gminnego Zakładu Komunalnego, które obecnie jest w referacie Or Urzędu Gminy. W 
GZK pracuje duŜo osób zwłaszcza w terenie, nie będzie więc problemów z zastępstwami na 
stanowiskach pracy. Proponuje się równieŜ wyodrębnienie w strukturze GZK stanowiska 
zastępcy dyrektora, aby w razie jego dłuŜszej nieobecności, ktoś pokierował zakładem. 
Wobec braku pytań i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła 
Uchwałę Nr III/22/06  w sprawie zmian w Statucie Gminnego Zakładu Komunalnego 
Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy./uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 4g) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy 
na 2006 rok. Omówiła dokładnie wszystkie zmiany zgodnie z załącznikami. Wobec braku 
pytań i wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 
Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr III/23/06 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2006 rok.  /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 4h) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
VIII/52/03 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2003 r. w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim.  Wobec braku pytań  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 14 -
za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr III/24/06 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr VIII/52/03 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2003 r. w sprawie 
wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim./uchwała w załączeniu do 
protokołu/. 
Ad. 5 Brak interpelacji i wniosków radnych. 
Ad. 6 Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 
Ad. 7 Sprawy róŜne: 

● Wójt Gminy zasygnalizował, Ŝe w najbliŜszym czasie zajmie się trudnym tematem oświatą 
w gminie. ..."Na wspólnym posiedzeniu dwóch Komisji Rady radni zgłosili wniosek o 
przeanalizowanie kosztów utrzymania szkół i sieci szkół na terenie gminy. W załoŜeniach 
moich i urzędu gminy jest by nie likwidować placówek oświatowych ale uporządkować 
organizacyjnie sieć szkół. Stworzyć jeden obwód Koszewo-Chojewo, gdzie jedna z tych 
szkół byłaby wiodącą a druga filią i drugi obwód Mień-Domanowo, gdzie równieŜ jedna z 
tych szkół byłaby wiodącą a druga filią. Nikt by nie został bez pracy.  Z chwilą połączenia 
wspomnianych placówek byłby 1 dyrektor , jeden zastępca dyrektora, którzy by ze sobą 
współpracowali a nie rywalizowali,  a nauczyciele mogli by uzupełniać swoje etaty w 
drugiej szkole. Musimy wprowadzić inne myślenie w oświacie. Nauczyciel nie moŜe być 
przywiązany do jednej szkoły. JeŜeli w jednej szkole brakuje mu godzin, to powinien 
uzupełnić etat w drugiej. Gdy któryś nauczyciel odejdzie na emeryturę to dyrektor nie 
będzie szukał nowego pracownika, a zwiększy liczbę godzin nauczycielom juŜ pracującym. 
Przedstawiony układ przyniósł by równieŜ korzyści dla dzieci. Szersze kontakty z 
rówieśnikami, lepszy chociaŜby dostęp do bazy sportowej.  To przyniesie duŜe 
oszczędności bez szkody dla kogo kolwiek.  W tej sprawie będą przeprowadzone rozmowy 
z dyrektorami szkół, i rodzicami. JeŜeli mój wniosek nie zostanie pozytywnie 
zaakceptowany to od 1 września 100% klas w szkołach z uwagi na małą liczbę uczniów 
będzie łączonych. Niech ludzie sami ocenią czy to będzie dobrze i z korzyścią dla ich 
dzieci".  

● Sekretarz Gminy poinformował, Ŝe na 2007 rok zaplanowane są wybory do Rad Izb 
Rolniczych. Z gminy Brańsk wybiera się dwóch delegatów do Rady w Powiecie, natomiast 
z powiatu  Przewodniczący plus jeden członek wchodzą do Izby Wojewódzkiej. Izby 
Rolnicze nie mają na to pieniędzy więc wybory gmina musi zorganizować we własnym 
zakresie. W poprzedniej kadencji w gminie było zorganizowanych 7 obwodów głosowania, 
obecnie przy braku środków proponuje się zorganizowanie jednego w Urzędzie Gminy. 
 



Radni pytali sekretarza ile razy jako delegat gminny był wzywany na posiedzenia Izby 
Rolniczej i co dzieje się ze składkami, które gmina co roku płaci? 
Sekretrz udzielił odpowiedzi, Ŝe 3-4 razy był zawiadamiany o posiedzeniach, a za 
posiedzenie otrzymywał stałą dietę plus zwrot kosztów podróŜy.  

● Sekretarz poinformował, Ŝe w mieście Brańsk powstał Ośrodek szkolący ze środków 
unijnych, kierowców cięŜarówek. JeŜeli ktoś zrezygnował z prowadzenia działalnosci 
rolniczej moŜe zgłosić się na szkolenie by zdobyć nowy zawód. 

● Sekretarz przypomniał, Ŝe Komisja Rewizyjna 29 grudnia o godz. 900 odbędzie jeszcze 
jedno posiedzenie i zrealizuje  ostatni punkt planu pracy w br.  

● Wójt  poinformował, Ŝe w Sejmie złoŜone są dwa projekty ustaw: projekt ustawy o 
funduszu sołeckim i projekt ustawy o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz 
ustawy o postępowaniu w sprawach nieletnich. Związek Gmin Wiejskich Województwa 
Podlaskiego prosi o opinie w sprawie tych projektów. Następnie Wójt przedstawił załoŜenia 
obu projektów ustaw. Radni i sołtysi jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt 
ustawy o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o postępowaniu w 
sprawach nieletnich.  Natomiast jednogłośnie negatywnie zaopiniowali  projekt ustawy o 
funduszu sołeckim. / opinia w załączeniu do protokołu/. 

● Wójt Gminy zwrócił się do Rady Gminy aby wystąpiła z wnioskiem do Starostwa 
Powiatowego w Bielsku Podlaskim, o ujęcie w budŜecie Powiatu inwestycji budowa drogi 
Ppławy – Oleksin. Poinformował, Ŝe wielokrotnie z urzędu zwracano się z prośbą o tę 
inwestycję ale jakieś "siły" są temu przeciwne. Były prowadzone rozmowy na temat innych 
dróg a na temat tej drogi zero dyskusji ze strony Powiatu mimo, Ŝe gmina ma juŜ na nią 
opracowany projekt techniczny. Wobec powyŜszego Rada Gminy powinna zwrócić się z 
wnioskiem do Rady Powiatu o ujęcie w trybie pilnym tej drogi w budŜecie i złoŜenie przez 
Powiat na jej wykonanie wniosku o środki unijne.  
Rada Gminy w głosowaniu jawnym głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0  
wniosek  przyjęła. 

● Radny Sylwester Bobel przekazał informację, Ŝe prawdopodobnie Powiat w Mniu będzie 
wykonwać chodnik przez wieś, czy wójt coś wie na ten temat? 
Wójt Gminy – nic o tym nie wiem, ze strony Starostwa nikt mnie o tym nie informował. 

● Wójt  poinformował, Ŝe po Nowym Roku odbędą się wybory sołtysów. Wójt postara się 
wziąć w nich udział, o ile to będzie moŜliwe- w kaŜdej miejscowości.  
Ad. 8 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  o godz. 1340 

zamknął obrady  III sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją 
Obronę... ”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk                                                                          Ryszard Wietoszko  


